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Minuta ședinței Consiliului Consultativ din 22 iulie 2020 
 
22 iulie 2020, 10.00 – 10.30 
 

 

Introducere 

 
Vicepreședintele ANCOM, Eduard LOVIN, urează bun venit participanților la primul Consiliu 
Consultativ desfășurat online și prezintă Agenda întâlnirii. 
 
1. Adoptarea Agendei 
 
Vicepreședintele ANCOM enumeră documentele supuse dezbaterii și cere observații asupra 
agendei, care conține minuta ședinței Consiliului Consultativ al ANCOM din data de 3 
martie 2020, Proiectul de decizie privind compensarea costului net aferent furnizării 
serviciilor poștale din sfera serviciului universal în anul 2017 și sinteza observațiilor. 

În lipsa oricăror remarci, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

2. Minuta întâlnirii anterioare 
 
Vicepreședintele ANCOM solicită observații cu privire la Minuta şedinţei Consiliului Consultativ 
din 3 martie 2020. În lipsa oricăror remarci, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

 
3. Proiectul de decizie privind compensarea costului net aferent furnizării serviciilor 
poștale din sfera serviciului universal în anul 2017  

Vicepreședintele ANCOM dă cuvântul dnei Roxana Cîrjan, Șef Serviciu Audit şi Contabilitatea 

Costurilor din cadrul Direcției Reglementare Economică, pentru a prezenta sinteza observațiilor 
primite de Autoritate în perioada de consultare publică a proiectului de decizie. 

Reprezentantul ANCOM realizează o scurtă trecere în revistă a principalelor observații care au 
generat modificări corespunzătoare în proiectul de decizie al Autorității. Toate observațiile 
primite pe marginea proiectului de decizie, precum și răspunsurile oferite de către Autoritate pot fi 
consultate pe larg în documentul de sinteză a observațiilor, elaborat de ANCOM în urma 
procesului de consultare publică și publicat pe site-ul Autorității. 

Vicepreședintele ANCOM solicită observații suplimentare față de cele transmise în perioada de 
consultare publică pe marginea proiectului de decizie aflat la punctul 3 pe agenda ședinței 
Consiliului Consultativ, în măsura în care există argumente noi față de cele prezentate deja. 

La solicitarea unui reprezentant Fan Courier cu privire la momentul în care se va decide 
care este sursa de finanțare a costului net, Vicepreședintele ANCOM precizează că cele două 
modalități de compensare sunt prevăzute în Ordonanța de urgență nr. 13/2013 privind serviciile 
poștale, în cadrul articolelor 22-23, urmând ca Guvernul să decidă, printr-o Hotărâre de Guvern, 
dacă se va opta pentru compensarea din bugetul de stat, respectiv din bugetul Ministerului 
Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor (MTIC) sau pentru colectarea din piață de către 
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ANCOM, în baza datelor aferente anului 2017. Vicepreședintele adaugă că ANCOM susține prima 
modalitate de compensare pentru întreaga sumă de 4.252.000 lei, dar decizia finală este a 
Guvernului, care va stabili acest mecanism prin HG.  

La solicitarea unui alt reprezentant Fan Courier, un reprezentant ANCOM confirmă că, 
potrivit legislației în vigoare, ar putea fi taxate exclusiv veniturile obținute din furnizarea 
serviciului universal. 

Un reprezentant CNPR dorește să afle care este instituția care va iniția Hotărârea de Guvern 
care va stabili baza în care ministerul va face această bugetare pentru costul net pentru anul 
2017, în cazul în care se va opta pentru modalitatea de finanțare a costului net din fondul 
bugetului de stat al Ministerului Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor. 

Vicepreședintele ANCOM precizează că MTIC va trebui să fie inițiatorul Hotărârii de Guvern, în 
baza unei adresei pe care ANCOM o va trimite după adoptarea proiectului de decizie discutat în 
ședința Consiliului Consultativ.  

Reprezentantul CNPR dorește clarificări ale situației în care ministerul nu a previzionat că Poșta 
Română, în calitate de furnizor de serviciu universal desemnat, are de încasat o sumă de bani de 
la bugetul de stat, iar instituția se află în ipostaza de a rectifica bugetul în conformitate. 

Vicepreședintele ANCOM precizează că ANCOM a informat ministerul, dând detalii asupra 
pașilor care urmează a fi făcuți pentru compensarea costului net aferent furnizării serviciului 
universal. Acesta adaugă că Autoritatea va transmite MTIC decizia adoptată în cadrul Consiliului 
Consultativ, pentru demararea procedurii formale de inițiere a Hotărârii de Guvern.  

În lipsa altor observații, vicepreședintele ANCOM consideră proiectul de decizie privind 
compensarea costului net aferent furnizării serviciilor poștale din sfera serviciului universal în anul 
2017 adoptat în forma discutată și dorește să afle aspecte legate de activitatea furnizorilor de 
servicii poștale în pandemie.  

Reprezentantul Fan Courier precizează că volumele de trimiteri gestionate s-au stabilizat, 
adăugând că au fost implementate măsurile recomandate de autorități pentru perioada 
pandemiei. Acesta arată că s-au confruntat și cu situații legate de refuzul clienților de a purta 
măști în interiorul punctelor de lucru sau de a se dezinfecta la accesul în spații închise. Totodată, 
consideră că au trecut cu bine cu toate că volumul de trafic a fost semnificativ mai ridicat decât în 
perioadele anterioare, mobilizând echipele pentru a menține calitatea clienților la un nivel 
satisfăcător. Acesta consideră că, la nivelul întregii activități, au fost bine gestionate atât 
prestarea serviciilor de curierat, cât și situația medicală, cu toate că au avut și cazuri de colegi 
infectați cu noul coronavirus.   

În lipsa altor comentarii, vicepreședintele Lovin le mulțumește participanților pentru prezența 
online și declară ședința închisă. 

 


